

Title (en)

Reciprocating or rotary piston engine with variable-volume end compression chamber.

Title (de)

Hub- oder Rotationskolbenmaschine mit größenveränderlichem Endverdichtungsraum.

Title (fr)

Moteur à piston alternatif ou rotatif à chambre de compression à volume variable.

Publication

EP 0071890 A1 19830216 (DE)

Application

EP 82106852 A 19820729

Priority

- CH 502381 A 19810804
- CH 738381 A 19811117

Abstract (en)

The volume of the end compression chamber (80) of a piston engine can be varied by means of sliders (87, 88) which can be moved into it and out of it, to obtain optimum end compression in dependence on the operating state of the engine. Due to the fact that these parts have a cross section which deviates from the circular, their end faces (85, 86) can be optimally adapted to a required shape of the end compression space. The sliders (87, 88), which are not circular in cross section, are sealed by means of a sealing boundary (90) formed of sealing strips (91, 92) and joint closures (93). <IMAGE>

Abstract (de)

Der Endverdichtungsraum (80) einer Kolbenmaschine ist durch Schieber (87, 88), die in ihn hinein- und herausbewegbar sind, größenveränderlich, um in Abhängigkeit vom Betriebszustand der Maschine eine optimale Endverdichtung zu erhalten. Dadurch, daß diese Teile einen von der Kreisform abweichenden Querschnitt aufweisen, lassen sich ihre Stirnflächen (85, 86) optimal an eine erwünschte Form des Endverdichtungsraumes anpassen. Die Abdichtung dieser im Querschnitt nicht kreisförmiger Schieber (87, 88) erfolgt durch eine aus Dichtleisten (91, 92) und Stoßstellenverschlüssen (93) gebildete Dichtgrenze (90).

IPC 1-7

F02D 15/04

IPC 8 full level

F01C 20/18 (2006.01); **F02D 15/04** (2006.01); **F04B 49/16** (2006.01)

CPC (source: EP)

F01C 20/18 (2013.01); **F02D 15/04** (2013.01); **F04B 49/16** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 2381895 A 19450814 - FOSTER DAVID F
- [Y] DE 963739 C 19570509 - WALDEMAR SCHULZ, et al
- [AD] FR 443692 A 19120930 - ETTORE BUGATTI [DE]
- [AD] US 2883974 A 19590428 - HEISING RAYMOND A

Cited by

CN106194411A; CN106640387A; CN106121810A; EP1394441A2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0071890 A1 19830216

DOCDB simple family (application)

EP 82106852 A 19820729